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PROTOKÓŁ nr XL/05
obrad XL Sesji Rady Miejskiej w Suwałkach

odbytej w dniu 26 października 2005 r. w godzinach 1300 – 1545

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Suwałkach
przy ul. Mickiewicza 1.

Obradom przewodniczył:
             Mieczysław Jurewicz – przewodniczący Rady Miejskiej.

Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło
22 radnych (2 radnych spóźniło się, 1 radny nieobecny), w związku z czym
istniało wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.
Na sali obrad obecnych było ok. 70 osób.

Radni obecni:
1/  Krzysztof Bargłowski,
2/  Tomasz Jan Bilbin,
3/  Waldemar Kazimierz Brzeziński,
4/  Marek Domagała,
5/  Grzegorz Gorlo,
6/  Mieczysław Jurewicz,
7/  Zdzisław Kuś,
8/  Zygmunt Lewkowicz,
9/  Eligiusz Władysław Myszkowski,
10/  Krzysztof Ołowniuk,
11/  Jan Kazimierz Orłowski,
12/  Zdzisław Przełomiec,
13/  Jarosław Schabieński,
14/  Stanisław Sieczkowski,
15/  Sławomir Jan Szeszko,
16/  Jadwiga Szukiłowicz,
17/  Tadeusz Szymańczyk,
18/  Andrzej Turowski,
19/  Mieczysław Urbanowicz,
20/  Zbigniew Izydor Walendzewicz,
21/  Jan Wiszniewski,
22/  Tadeusz Franciszek Zamaro.
Nieobecny:
Andrzej Mirosław Matusiewicz.
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
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W obradach uczestniczyli:
prezydent miasta, zastępcy prezydenta miasta, sekretarz i skarbnik miasta,
naczelnicy niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji,
policji i straŜy, sołtysi, przedstawiciele związków zawodowych, radia i telewizji
oraz prasy.
- listy obecności stanowią załączniki nr 2-5 do protokołu.

Ad pkt 1.
Otwarcie obrad.
Mieczysław Jurewicz otwierając obrady XL Sesji Rady Miejskiej serdecznie
przywitał Krzysztofa Hawrusa – komendanta miejskiego Państwowej StraŜy
PoŜarnej, Wojciecha Rutkowskiego – zastępcę komendanta miejskiego Policji,
Ryszarda Masłowskiego – powiatowego inspektora sanitarnego, Witolda
Wałeckiego – powiatowego lekarza weterynarii, Czesława Renkiewicza –
naczelnika Urzędu Skarbowego oraz Józefa Gajewskiego – prezydenta miasta,
Włodzimierza Marczewskiego i Mariusza Klimczyka – zastępców prezydenta
miasta.
Powitał dyrektorów, kierowników i prezesów miejskich jednostek
organizacyjnych, sołtysów, przedstawicieli prasy, radia i telewizji, radców
prawnych, naczelników i kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego.
Serdecznie powitał radnych Rady Miejskiej.

Przewodniczący Rady poinformował, iŜ kilka dni temu odszedł do wieczności
prof. Edward Franciszek Szczepanik – wielki patriota, odznaczony tytułem
„Honorowy Obywatel Miasta Suwałk”, premier rządu emigracyjnego.
Zaproponował uczczenie jego pamięci minutą ciszy.

Uczestnicy sesji, po powstaniu, uczcili minutą ciszy pamięć zmarłego prof.
Edwarda Franciszka Szczepanika.

Mieczysław Jurewicz stwierdził otwarcie obrad XL Sesji Rady Miejskiej
w Suwałkach.

Ad pkt 2.
Przyjęcie wniosków do porządku obrad.
Porządek obrad radni otrzymali.

Jarosław Schabieński w imieniu Klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość”
zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu: „Rozpatrzenie
projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy „Mariana Buczka” na Edwarda
Szczepanika”. UwaŜał, iŜ nazwy ulic mają znaczenie symboliczne i powinny
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odwoływać się do postaci waŜnych dla niepodległości Polski. Natomiast prof.
Edward Szczepanik był osobą, która miała znaczenie zarówno dla Suwałk, jak i
dla całej Polski. Był osobą niezłomną, niosącą ideę niepodległej
Rzeczypospolitej w momencie, gdy tej idei nie było. Zaznaczył, iŜ wnosi
autopoprawkę do projektu uchwały mówiącą o tym, Ŝe koszty wymiany
dokumentów osób mieszkających na ul. Buczka poniesie budŜet miasta.
Poprosił o włączenie tego projektu uchwały do porządku obrad.

Mieczysław Jurewicz poinformował, iŜ dnia 17 października br. wpłynął do
Biura Rady Miejskiej wniosek Klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość”
o rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany nazwy ul. Mariana Buczka. Wniosek
ten został złoŜony po terminie składania materiałów na posiedzenia komisji,
w związku z tym nie wprowadził go do porządku obrad. Ponadto wystąpił
z pismem do prezydenta miasta z prośbą o opinię w tej sprawie.

Józef Gajewski opowiedział się za uczczeniem pamięci prof. E. Szczepanika,
jednakŜe decyzja odnośnie sposobu postępowania i tego co nazwać jego
imieniem powinna naleŜeć do mieszkańców. JeŜeli Rada Miejska podejmie
uchwałę o poniesieniu wszystkich kosztów, to i tak wszystkie utrudnienia z tym
związane spadną na mieszkańców. Najlepszym rozwiązaniem w tej sytuacji
byłoby przeprowadzenie wśród mieszkańców krótkiej ankiety dotyczącej
zmiany nazwy ulicy. Wyniki tej ankiety zostaną przedstawione na kolejnej sesji
Rady Miejskiej. Rzecz nie w tym, by zmieniać nazwy, ale w tym, by uszanować
pamięć i nadać imię. Mogą to być nowe ulice, nazwy szkół, zespołów szkół
ponadgimnazjalnych, ronda, itd.

Głosowanie nad wnioskiem Klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość”, aby
wprowadzić do porządku obrad projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy
Mariana Buczka:
za przyjęciem wniosku głosowało - 4 radnych,
przeciw - 14 radnych,
wstrzymało się od głosu - 3 radnych.
Wniosek nie uzyskał bezwzględnej większości głosów, czyli nie został przyjęty.

Wobec powyŜszego przewodniczący Rady Miejskiej odczytał porządek obrad
XL sesji:
1. Otwarcie obrad.
2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr XXXIX/05 obrad sesji Rady Miejskiej
    w Suwałkach.
4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałki i wykonaniu
    uchwał Rady Miejskiej od dnia 28 września 2005 roku.
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5. Informacja Prezydenta Miasta Suwałki dotycząca oświadczeń
    majątkowych złoŜonych w roku 2005 przez Zastępców Prezydenta
    Miasta Suwałki, Skarbnika Miasta, Sekretarza Miasta, osoby
    zarządzające i członków organów zarządzających miejskimi osobami
    prawnymi i osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu
    Prezydenta Miasta Suwałk, a takŜe kierowników jednostek
    organizacyjnych gminy – Miasta Suwałki.
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach
    z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych złoŜonych w roku 2005
    przez radnych Rady Miejskiej w Suwałkach.
7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie
    określenia zasad i trybu przyznawania, wstrzymywania i cofania oraz
    wysokości stypendiów sportowych, a takŜe określenia wysokości nagród
    i rodzaju wyróŜnień za osiągnięcia sportowe oraz zasad i trybu ich
    przyznawania w mieście Suwałki.
8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie
    określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2005 ze środków
    Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia wartości
    jednego punktu w złotych w Zespole Szkół nr 8 w Suwałkach i Zespole
    Szkół nr 9 w Suwałkach.
10. Interpelacje i zapytania radnych.
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie organizacji oraz
      szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt
      w Środowiskowym Domu Samopomocy dla Osób z Zaburzeniami
      Psychicznymi.
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta
      na 2005 rok.
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr I/02 Rady
      Miejskiej w Suwałkach z dnia 19 listopada 2002 r. w sprawie
      wynagrodzenia Prezydenta Miasta Suwałk.
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi
      Antoniego Bobrowskiego na działalność prezydenta miasta Suwałk
      i dyrektora Zarządu Budynków Mieszkalnych w Suwałkach.
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi
      Cezarego Zwolińskiego na działalność dyrektora Zarządu Budynków
      Mieszkalnych w Suwałkach.
16. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
17. Wnioski i oświadczenia radnych.
18. Zamknięcie obrad.
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Ad pkt 3.
Przyjęcie protokołu nr XXXIX/05 obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.

Mieczysław Jurewicz poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu
Miasta Suwałki, protokół XXXIX sesji Rady Miejskiej został sporządzony
i wyłoŜony do wglądu radnym w siedzibie Biura Rady Miejskiej. Radni mogli
zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do tego protokołu nie później niŜ w dniu
poprzedzającym sesję Rady, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli
w dniu 25 października 2005 r. W wymienionym terminie do treści protokołu
radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec czego protokół nr XXXIX/05
obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 28 września 2005 r. został
przyjęty bez uwag.

Ad pkt 4.
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu
uchwał Rady Miejskiej od dnia 28 września 2005 roku.
Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iŜ Informację o pracy
Prezydenta Miasta i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach radni
otrzymali w materiałach sesyjnych.

Rada Miejska przyjęła przedłoŜoną informację.

Ad pkt 5.
Informacja Prezydenta Miasta Suwałki dotycząca oświadczeń majątkowych
złoŜonych w roku 2005 przez Zastępców Prezydenta Miasta Suwałki,
Skarbnika Miasta, Sekretarza Miasta, osoby zarządzające i członków
organów zarządzających miejskimi osobami prawnymi i osoby wydające
decyzje administracyjne w imieniu Prezydenta Miasta Suwałki, a takŜe
kierowników jednostek organizacyjnych gminy – Miasta Suwałki.

Informację Radzie Miejskiej przedstawił Adam Karczewski – sekretarz miasta.
- załącznik nr 7 do protokołu.

Ad pkt 6.
Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach z dokonanej
analizy oświadczeń majątkowych złoŜonych w roku 2005 przez radnych
Rady Miejskiej w Suwałkach.
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Informację przedstawił Mieczysław Jurewicz - przewodniczący Rady
Miejskiej.

- załącznik nr 8 do protokołu.

Ad pkt 7.
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia
zasad i trybu przyznawania, wstrzymywania i cofania oraz wysokości
stypendiów sportowych, a takŜe określenia wysokości nagród i rodzaju
wyróŜnień za osiągnięcia sportowe oraz zasad i trybu ich przyznawania
w mieście Suwałki.

Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały.
- załącznik nr 9 do protokołu.

Tomasz Jan Bilbin przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej.
- załącznik nr 10 do protokołu.

Stanisław Sieczkowski przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu i Turystyki.
- załącznik nr 11 do protokołu.

Do projektu uchwały radni nie wnieśli uwag.

Głosowanie nad projektem uchwały:
za przyjęciem uchwały głosowało - 22 radnych,
przeciw - 0,
wstrzymało się od głosu - 0.

Jednogłośnie została podjęta:
UCHWAŁA nr XL/445/05

Rady Miejskiej w Suwałkach
z dnia 26 października 2005 r.

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania,
wstrzymywania i cofania oraz wysokości stypendiów sportowych, a takŜe
określenia wysokości nagród i rodzaju wyróŜnień za osiągnięcia sportowe
oraz zasad i trybu ich przyznawania w mieście Suwałki.

- załącznik nr 12 do protokołu.

Ad pkt 8.
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia
zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2005 ze środków
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.
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Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały.
- załącznik nr 13 do protokołu.

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Spraw Społecznych
i Bezpieczeństwa.

- załącznik nr 14 do protokołu.

Do projektu uchwały radni nie wnieśli uwag.

Głosowanie nad projektem uchwały:
za przyjęciem uchwały głosowało - 21 radnych,
przeciw - 0,
wstrzymało się od głosu - 0.

Jednogłośnie została podjęta:
UCHWAŁA nr XL/446/05

Rady Miejskiej w Suwałkach
z dnia 26 października 2005 r.

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki
realizowanych w roku 2005 ze środków Państwowego Funduszu
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.

- załącznik nr 15 do protokołu.

Ad pkt 9.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia wartości jednego
punktu w złotych w Zespole Szkół nr 8 w Suwałkach i Zespole Szkół nr 9
w Suwałkach.

Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały.
- załącznik nr 16 do protokołu.

Waldemar Kazimierz Brzeziński przedstawił opinię Komisji Oświaty
i Wychowania.

- załącznik nr 17 do protokołu.

Tomasz Jan Bilbin przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej.
- załącznik nr 18 do protokółu.

Do projektu uchwały radni nie wnieśli uwag.
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Głosowanie nad projektem uchwały:
za przyjęciem uchwały głosowało - 20 radnych,
przeciw - 0,
wstrzymało się od głosu - 0.

Jednogłośnie została podjęta:
UCHWAŁA nr XL/447/05

Rady Miejskiej w Suwałkach
z dnia 26 października 2005 r.

w sprawie zatwierdzenia wartości jednego punktu w złotych w Zespole
Szkół nr 8 w Suwałkach i Zespole Szkół nr 9 w Suwałkach.

- załącznik nr 19 do protokołu.

Ad pkt 10.
Interpelacje i zapytania radnych.

Eligiusz Władysław Myszkowski poruszył następujące kwestie:
1/ powoływania zastępców w placówkach oświatowych – poprosił
o szczegółowe wyjaśnienia dotyczące powoływania zastępców dyrektorów
i kierowników administracji zgodnie z podjętą uchwałą Rady Miejskiej oraz
Programem działań oświatowych do 2010 roku. Stwierdził, iŜ są bardzo duŜe
rozbieŜności i chciałby, aby informacja była uaktualniona. Zapytał ilu jest
zastępców zgodnie z ilością oddziałów?;
2/ Ośrodka Wypoczynkowo-śeglarskiego w Starym Folwarku, w którym
zauwaŜył bardzo duŜo zaniedbań. Zapytał jakie konkretnie pieniądze zostały
wydane na konkretne inwestycje?;
3/ nadania rondu lub ulicy imienia gen. Witolda Urbanowicza - przypomniał, iŜ
jakiś czas temu złoŜył wniosek o nazwanie ulicy lub ronda imieniem tego
słynnego dowódcy, niemniej temat ten został zawieszony.

Jarosław Schabieński – mieszkańcy ul. Powstańców Wielkopolskich zwrócili
się z prośbą o interwencję w następującej sprawie: do niedawna były tam
umieszczone znaki ograniczające moŜliwość poruszania się pojazdów powyŜej
10 ton, których obecnie juŜ nie ma. Dlaczego znaki zostały zdjęte? JeŜeli zostały
zdjęte na jakiś określony czas, to na jaki? A jeŜeli na stałe, to poprosił
o uzasadnienie dlaczego je zdjęto? Poprosił o odpowiedź pisemną.

Dotarły do niego informacje, Ŝe redaktor naczelny „Tygodnika
Suwalskiego” przed wyborami rozdawał na bazarze gazety konkurencji,
a przynajmniej nie były to gazety miejskie – czy jest to prawdą? Poprosił
o odpowiedź na piśmie.
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Tadeusz Szymańczyk poinformował, iŜ dnia 20 września br. na Komisji
Strategii i Rozwoju Gospodarczego, przy okazji informacji z działalności
Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej za 2004 rok dowiedział się, Ŝe planowane
jest utworzenie spółki – „córki” poprzez wydzielenie ze struktur PEC-u Zakładu
Robót InŜynieryjnych i Obsługi. Powód wydzielenia tego Zakładu wynikał
z przepisu ustawy – Prawo energetyczne i miał polegać na prostym wydzieleniu
tego zakładu. Poprzez usamodzielnienie oraz przekształcenie w spółkę miało
być zadośćuczynieniem art. 7 ust. 6 wymienionej ustawy. Po posiedzeniu tej
Komisji otrzymał dość alarmujące pisma od pracowników PEC-u, którzy
obawiają się, Ŝe jest to próba wyprowadzenia majątku i jego zmniejszenie
poprzez łatwiejszą prywatyzację w okresie późniejszym oraz chęć pozbycia się
części pracowników. Po zapoznaniu się z art. 7 ustawy – Prawo energetyczne
wydaje się, Ŝe nie wynika z niego, iŜ taki obowiązek spoczywa na
Przedsiębiorstwie Energetyki Cieplnej, aby tego typu działanie – wydzielenie
części swojego zakładu – było niezbędne. Zaniepokoił go równieŜ fragment
pisma skierowanego przez prezesa PEC-u do związków zawodowych. Jedną
z przyczyn tego typu działania jest przyczyna ekonomiczna, która jednoznacznie
wskazuje, Ŝe koszty robót wykonywanych przez Zakład Robót InŜynieryjnych
i Obsługi są zdecydowanie wyŜsze niŜ zakup tego typu usług na wolnym rynku.
W tej sytuacji nie dziwi się obawom pracowników, Ŝe „rzucenie tego zakładu na
rynek” budzi zagroŜenie utratą pracy przez tych ludzi, gdyŜ nie wytrzymają
konkurencji rynku. Chciałby wiedzieć jakie są faktyczne powody takiego
zamiaru – czy nie jest to próba „dzikiej” prywatyzacji oraz czy nie jest to próba
pozbycia się części załogi tego przedsiębiorstwa?

Marek Domagała poprosił o informację na temat moŜliwości zamontowania
hangaru dla śmigłowca. Jest to duŜe zmartwienie pogotowia lotniczego, ze
względu na zbliŜającą się zimę. Były pewne uzgodnienia co do załoŜenia
hangaru brezentowego, jednak do tej pory nic w tej sprawie nie uczyniono.

Przypomniał, iŜ jakiś czas temu mówił o moŜliwości zwiększenia ilości
miejsc pracy. Przykładem był Frombork, który gro pieniędzy przeznacza na
słomę i wiklinę, dzięki czemu w wyniku kooperacji z Zakładem Energetycznym
w Warszawie uzyskał blisko 1.800 miejsc pracy. Z tego wynika, Ŝe naleŜy
czynić wszystko, aby płacić za wszystko co moŜna swoim mieszkańcom.

Zdzisław Przełomiec:
1/ kwestia kształcenia podyplomowego – czy istnieje w naszym mieście
perspektywa tego typu kształcenia dla absolwentów szkół wyŜszych w innym
zakresie niŜ oświatowym, np.: w menedŜerskim, biznesowym,
przedsiębiorczości, zarządzania biznesem, itd. Choć kształcenie podyplomowe
kieruje się prawami rynku, a prawo do organizacji przysługuje bardzo wielu
istniejącym podmiotom, szeregu placówkom oświatowym, to powstaje problem
- czy sytuacja aktualnego braku na rynku jakichkolwiek ofert innych niŜ
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oświatowe, nie powinna zainteresować samorządu? Czy nie powinna
sugerować, inspirować istniejących w mieście uczelni, w tym państwowych po
to, by osoby pragnące się „specjalizować” nie wyjeŜdŜały do innych ośrodków?
JeŜeli odpowiedź okaŜe się istotna, być moŜe zostanie wykorzystana jako
materiał informacyjny, poprosił o odpowiedź na piśmie;
2/ kwestia „płynności” ruchu – czy istnieje tzw. „fala” w obszarze ul. Utrata i ul.
Pułaskiego? Pozornie ona jest, ale z otrzymanych informacji wynika, Ŝe
prawdopodobnie w obszarze ul. Utrata jej nie ma. JeŜeli nie byłoby tej
„płynności” ruchu, naleŜałoby podjąć odpowiednie działania, by ją przywrócić;
3/ kwestia ciepłej wody – na początku października br. w wielu gospodarstwach
domowych, szczególnie przy ulicach: E. Plater, Północnej, Daszyńskiego
i Szpitalnej pojawił się problem z ciepłą wodą. By uzyskać ciepłą wodę w kranie
musiało się czekać podobno nawet kilka minut. Zamiast ciepłej wody z kranów
płynęła zimna, a liczniki liczyły. Wiemy doskonale kto za to zapłaci. Czy była
to kwestia uruchamiania centralnego ogrzewania w mieście, czy teŜ inna
przyczyna?

Stanisław Sieczkowski w imieniu mieszkańców ul. Utrata zwrócił się z prośbą
o podjęcie stosownych działań celem wyeliminowania metalicznego odgłosu
wydawanego przez umieszczone w jezdni studzienki kanalizacyjne, po
kaŜdorazowym przejechaniu po nich pojazdów, co jest uciąŜliwe zwłaszcza
w nocy. Czy jest moŜliwość wymiany tych studzienek, bądź ich naprawy, aby
nie wydawały tego odgłosu?

Tomasz Jan Bilbin poprosił o udzielenie informacji na następujące tematy:
1/ obwodnicy wschodniej – jaka jest szansa i perspektywa działania na
najbliŜsze lata?;
2/ lotniska – jakie działania podejmuje miasto w tym kierunku?

Mieczysław Jurewicz zwrócił się z prośbą o wprowadzenie na ul. Utrata,
Podhorskiego i Pułaskiego zakazu wyprzedzania samochodów przez TIR-y,
bądź – jeŜeli jest to moŜliwe – poruszania się jednym pasem ruchu. Poprosił
o podjęcie odpowiednich działań.

Grzegorz Gorlo nawiązał do kwestii ptasiej grypy. UwaŜał, iŜ działania podjęte
w celu wysiedlenia ptactwa z terenu miasta były bardzo skuteczne. Poprosił
o kontynuację tych działań, bez względu na łamanie prawa o ochronie przyrody
lub o ochronie ptaków. Uznał, iŜ zagroŜenie związane z ptasią grypą nie jest do
końca dostrzegane. NaleŜy za wszelką cenę, nawet naraŜając się na koszty
mandatowe, spowodować, aby maksymalna liczba ptaków wysiedliła się na
zewnątrz miasta.
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Ad pkt 11.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie organizacji oraz szczegółowych
zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Środowiskowym Domu
Samopomocy dla Osób z Zaburzeniami Psychicznymi.

Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały.
- załącznik nr 20 do protokołu.

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Spraw Społecznych
i Bezpieczeństwa.

- załącznik nr 21 do protokołu.

Tomasz Jan Bilbin przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej.
- załącznik nr 22 do protokółu.

Do projektu uchwały radni nie wnieśli uwag.

Głosowanie nad projektem uchwały:
za przyjęciem uchwały głosowało - 21 radnych,
przeciw - 0,
wstrzymało się od głosu - 0.

Jednogłośnie została przyjęta:
UCHWAŁA nr XL/448/05

Rady Miejskiej w Suwałkach
z dnia 26 października 2005 r.

w sprawie organizacji oraz szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za
pobyt w Środowiskowym Domu Samopomocy dla Osób z Zaburzeniami
Psychicznymi.

- załącznik nr 23 do protokołu.

Przerwa 15-minutowa.

Ad pkt 12.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na
2005 rok.
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawką.
- załącznik nr 25 do protokołu.

Tomasz Jan Bilbin przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej.
- załącznik nr 26 do protokołu.
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Marek Domagała poinformował, iŜ Koło „Dobro Wspólne” będzie głosowało
za przyjęciem projektu uchwały. Niemniej jednak jest pewne zaniepokojenie, Ŝe
w zmianach do budŜetu nie ujęto tematu lotniska.

Do projektu uchwały radni nie wnieśli innych uwag.

Głosowanie nad projektem uchwały wraz z autopoprawką:
za przyjęciem uchwały głosowało - 16 radnych,
przeciw - 1 radny,
wstrzymało się od głosu - 4 radnych.

Większością głosów została podjęta:
UCHWAŁA nr XL/449/05

Rady Miejskiej w Suwałkach
z dnia 26 października 2005 r.

w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2005 rok.
- załącznik nr 27 do protokołu.

Ad pkt 13.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr I/02 Rady
Miejskiej w Suwałkach z dnia 19 listopada 2002 r. w sprawie
wynagrodzenia Prezydenta Miasta Suwałk.

Mieczysław Jurewicz poinformował, iŜ zgodnie z § 7 rozporządzenia Rady
Ministrów z dnia 2 sierpnia 2005 r. w sprawie zasad wynagradzania
pracowników samorządowych zatrudnionych w urzędach gmin, starostwach
powiatowych i urzędach marszałkowskich prezydentowi miasta przysługuje
dodatek specjalny w kwocie nie przekraczającej 40% łącznie wynagrodzenia
zasadniczego i dodatku funkcyjnego. Biorąc pod uwagę charakter pracy, szeroki
zakres uprawnień, obowiązków i odpowiedzialności oraz złoŜoność zadań
realizowanych przez Prezydenta Miasta Suwałk wniósł o podjęcie tej uchwały,
zgodnie z projektem, który radni otrzymali.

Tomasz Jan Bilbin przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej.
- załącznik nr 28 do protokołu.

Jarosław Schabieński zapytał o wysokość kwoty dodatku specjalnego.

Józef Gajewski odpowiedział, iŜ jest to kwota w wysokości 2.848 zł.

Do projektu uchwały radni nie wnieśli uwag.
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Głosowanie nad projektem uchwały:
za przyjęciem uchwały głosowało - 18 radnych,
przeciw - 2 radnych,
wstrzymał się od głosu - 1 radny.

Większością głosów została przyjęta:
UCHWAŁA nr XL/450/05

Rady Miejskiej w Suwałkach
z dnia 26 października 2005 r.

w sprawie zmiany uchwały nr I/02 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia
19 listopada 2002 r. w sprawie wynagrodzenia Prezydenta Miasta Suwałk.

- załącznik nr 29 do protokołu.

Ad pkt 14.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Antoniego
Bobrowskiego na działalność prezydenta miasta Suwałk i dyrektora
Zarządu Budynków Mieszkalnych w Suwałkach.

Mieczysław Urbanowicz przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej.
- załącznik nr 30 do protokołu.

Do projektu uchwały radni nie wnieśli uwag.

Głosowanie nad projektem uchwały:
za przyjęciem uchwały głosowało - 21 radnych,
przeciw - 0,
wstrzymało się od głosu - 0.

Jednogłośnie została podjęta:
UCHWAŁA nr XL/451/05

Rady Miejskiej w Suwałkach
z dnia 26 października 2005 r.

w sprawie rozpatrzenia skargi Antoniego Bobrowskiego na działalność
prezydenta miasta Suwałk i dyrektora Zarządu Budynków Mieszkalnych
w Suwałkach.

- załącznik nr 31 do protokołu.

Ad pkt 15
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Cezarego
Zwolińskiego na działalność dyrektora Zarządu Budynków Mieszkalnych
w Suwałkach.
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Przewodniczący Rady poinformował, iŜ dnia 20 października br. do Biura
Rady Miejskiej wpłynęło pismo p. Cezarego Zwolińskiego, w którym informuje
o wycofaniu swojego wniosku złoŜonego w dniu 19 sierpnia br. Z uwagi na to,
Ŝe Komisja Rewizyjna dokonała juŜ kontroli w przedmiotowej skardze, stąd
potrzeba podjęcia stosownej uchwały.

Mieczysław Urbanowicz przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej.
- załącznik nr 32 do protokołu.

Do projektu uchwały radni nie zgłosili uwag.

Głosowanie nad projektem uchwały:
za przyjęciem uchwały głosowało - 21 radnych,
przeciw - 0,
wstrzymało się od głosu - 0.

Jednogłośnie została podjęta uchwała:
UCHWAŁA nr XL/452/05

Rady Miejskiej w Suwałkach
z dnia 26 października 2005 r.

w sprawie rozpatrzenia skargi Cezarego Zwolińskiego na działalność
dyrektora Zarządu Budynków Mieszkalnych w Suwałkach.

- załącznik nr 33 do protokołu.

Ad pkt 16.
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

GraŜyna Herbaczewska odpowiedziała Eligiuszowi W. Myszkowskiemu:
Kwestia powoływania zastępców dyrektorów w placówkach oświatowych – tryb
i zasady powoływania wicedyrektorów określa art. 37 ust. 1 ustawy o systemie
oświaty i Program działań oświatowych do 2010 r. W Programie... podane
zostały standardy zatrudnienia logopedów oraz osób na stanowiskach
kierowniczych. W zaleŜności od funkcjonowania od 15 oddziałów
w jednostkach oświatowych powoływane jest stanowisko wicedyrektora, od 20
oddziałów – pedagog i psycholog w gimnazjach, od 35 oddziałów – dwóch
wicedyrektorów, od 55 – trzech wicedyrektorów. Podany poziom zatrudnienia
zachowany jest w naszych jednostkach oświatowych z wyjątkiem Zespołu Szkół
nr 4 i Zespołu Szkół nr 5. W Zespole Szkół nr 4 pozostawiono warunkowo
stanowisko wicedyrektora ze względu na stan zdrowia osoby pełniącej tę
funkcję. Fakt długotrwałego zwolnienia lekarskiego nie obciąŜa budŜetu
jednostki, gdyŜ koszty ponoszone są przez ZUS. W Zespole Szkół nr 5 równieŜ
warunkowo pozostawiono stanowisko wicedyrektora z uwagi na fakt złoŜoności
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zadań realizowanych przez szkołę, w szczególności na funkcjonowanie
w Zespole Ośrodka Dokształcania i Doskonalenia Zawodowego, w ramach
którego prowadzone są kursy kwalifikacyjne. Stanowisko to powołane jest na
rok, poniewaŜ w przyszłym roku nastąpi zmniejszenie oddziałów. JeŜeli chodzi
o standardy zatrudnienia w administracji i obsłudze – równieŜ podane są
w Programie działań oświatowych i podlegają szczegółowej analizie przy
zatwierdzaniu arkusza organizacyjnego. Analizowane są takŜe wszystkie
potrzeby zgłaszane przez dyrektorów jednostek. Ponadto zatrudnienie na
stanowiskach administracyjnych jest odrębnie analizowane, pomimo
zachowania określonych standardów.

Eligiusz Władysław Myszkowski stwierdził, iŜ podane uzasadnienie nie do
końca jest przekonujące. W przypadku Zespołu Szkół nr 4 jest to trzecie
stanowisko drugi rok z rzędu. Natomiast na miejsce chorej osoby powołano
nowego zastępcę i nie byłoby problemu, Ŝeby dostosować się do Programu...
Stwierdził, iŜ istnieje niezgodność, gdyŜ brakuje 19 oddziałów, by powołać
trzeciego zastępcę.

Mariusz Klimczyk podkreślił, i Ŝ sytuacja zaistniała w Zespole Szkół nr 4 jest
wyjątkowa. Warunkowe pozostawienie tego stanowiska wynikło z wyjątkowej
choroby tej osoby oraz Ŝe nie wpływa to na finanse miasta.

Józef Gajewski:
Odpowiedź Eligiuszowi W. Myszkowskiemu:
JeŜeli chodzi o koszty realizacji Ośrodka Wypoczynkowo-śeglarskiego – taka
odpowiedź została udzielona radnemu Grzegorzowi Gorlo. Wszystkie
stwierdzone usterki, w tym zaciek przy schodach, zostały usunięte. NiezaleŜnie
od tego pozostał jeszcze szereg innych usterek do usunięcia, które podpisała
komisja, łącznie z wykonawcą, inspektorami Miejskiej Dyrekcji Inwestycji
i uŜytkownikiem, jakim jest OSiR. Nie jest to wyodrębniony przypadek, gdyŜ
przy tak duŜej ilości robót, usterki mają prawo się zdarzać. Natomiast naszym
zadaniem jest wyegzekwowanie od wykonawców, aby w okresie gwarancji,
bądź rękojmi usunęli te usterki. Ponadto poinformował, iŜ p. Romuald Koleśnik
przedstawi informacje o kosztach poniesionych na inwestycje z podziałem na
poszczególne branŜe, roboty zewnętrzne i wewnętrzne oraz który inspektor
odebrał prace.

Odpowiedź Jarosławowi Schabieńskiemu:
Kwestia ulicy Powstańców Wielkopolskich – sytuacja w mieście nie

pozwala na szybkie realizowanie zadań związanych z poprawą droŜności
przejazdów i układu komunikacyjnego naszego miasta. Przeszło 3 tygodnie
temu mieszkańcy ul. Powstańców Wielkopolskich zwrócili się z prośbą
o wyjaśnienie kwestii dotyczącej eksploatacji ich ulicy – od stadionu w stronę
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ul. Buczka – wykorzystywania przez jednostki cięŜarowe. Ulicę Grunwaldzką
wybudowano po to, aby kruszywo z „KRUSZBET”-u i Potaszni nie było
woŜone 11 km dokoła miasta, tylko najkrótszą trasą. Zatem ulica Powstańców
Wielkopolskich od stadionu, aŜ do ul. Buczka nigdy nie była ulicą
przystosowaną do ruchu pojazdów osobowych. Od początku była budowana pod
transport cięŜarowy. Niestety nie ma sposobu na to, by nie puszczać ulicami
transportu cięŜarowego, poniewaŜ oni nie mają gdzie jeździć. Skoro ul.
Powstańców Wielkopolskich została zbudowana na nośność powyŜej 10 ton na
oś, to tędy będą jeździły samochody cięŜarowe – nie ma innego wyboru. To jest
miasto i czasami trzeba znosić cywilizacyjne trudności.

JeŜeli chodzi o sprawę redaktora naczelnego „Tygodnika Suwalskiego” –
najlepszym rozwiązaniem będzie, gdy redaktor osobiście udzieli odpowiedzi na
piśmie.

Odpowiedź Tadeuszowi Szymańczykowi:
Poinformował, iŜ spotkał się z przedstawicielami związków zawodowych
Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej. Sprawa wygląda tak, iŜ niekoniecznie
musi być utworzona spółka, jako podmiot odrębny. Z przepisów wynika, iŜ
sytuacja musi być doprowadzona do moŜliwości konkurencyjnego wyłonienia
wykonawcy robót związanych z przyłączami do sieci generalnych. JeŜeli prezes
ma spełnić ten warunek – czy moŜe zlecić swojemu zakładowi wykonanie
robót? Niestety nie moŜe, gdyŜ musi ogłosić przetarg. JeŜeli więc będzie to
spółka, to powinna umieć znaleźć się na rynku. Obecnie nic nie jest w tej
sprawie przesądzone. Nadal będzie pracował wraz z zarządem PEC-u, załogą
i radą nadzorczą nad znalezieniem odpowiednich rozwiązań.

Odpowiedź Markowi Domagale:
Kwestia montaŜu hangaru dla śmigłowca – w dniu wczorajszym dyrektor

Szczepan Kieszkowski z Regionalnej Dyrekcji Lotniczego Pogotowia
Ratunkowego złoŜył, w trybie zgłoszenia, wniosek o zamontowaniu
tymczasowego hangaru i dodatkowo przesunięciu jego posadowienia
w stosunku do terenu, którym Lotnicze Pogotowie Ratownicze dysponuje.
Następnie wystąpiono do prezesa Aeroklubu Suwalskiego w celu uzgodnienia
lokalizacji tego hangaru. Stwierdził, iŜ nie powinno być Ŝadnego problemu i po
kilku dniach rozpocznie się montaŜ hangaru celem zabezpieczenia śmigłowca na
okres zimowy.

Kwestia wykorzystania biomasy – jest to dobre rozwiązanie zmierzające
w kierunku ochrony środowiska, niemniej w naszych warunkach trudne do
wykonania. Kilka miesięcy temu Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej
przymierzyło się do ewentualnego montaŜu kotła do spalania biomasy. Wstępny
bilans jest taki, Ŝe przy 5G potrzeba bardzo duŜej ilości surowca, jakim jest
biomasa (słoma, wierzba energetyczna, odpady leśne). Przede wszystkim koszty
zbierania tych odpadów i produkcji powodują to, Ŝe energia cieplna
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i elektryczna jest 3 razy droŜsza niŜ ta produkowana w oparciu o surowiec stały,
jakim jest miał lub węgiel. Zgodnie z ustawą o energetyce Polska musi
wyprodukować do końca 2006-2007 r. 8% energii „zielonej”, a do 2014 r. –
16% energii. Nie wiadomo jak nasze państwo się z tego wywiąŜe, gdyŜ najpierw
potrzebne jest przygotowanie potęŜnej bazy surowcowej. UwaŜał, iŜ naleŜy
kierować się swoimi potrzebami i rachunkiem ekonomicznym. Natomiast to
zadanie jest dla powiatu, który powinien rozpropagować wśród rolników
produkcję surowca, jakim jest biomasa.

Odpowiedź Zdzisławowi Przełomcowi:
1/ kwestia kształcenia podyplomowego – przede wszystkim jest to pole do
popisu dla naukowców. Dopóki nie „okrzepnie” Państwowa WyŜsza Szkoła
Zawodowa, trudno jest mówić o kształceniu podyplomowym. Najpierw musi
ona myśleć o kierunkach, specjalnościach, rozwoju oraz przygotowaniu
materiałów i pozyskaniu kolejnych specjalności do prowadzenia, aby móc
skupić w swoje szeregi jak największą liczbę młodzieŜy. Ponadto potrzebni są
specjaliści róŜnych branŜ, którzy w zaleŜności od potrzeb rynku, będą
odpowiednio prowadzili zajęcia i posiadali niezbędną wiedzę. Podkreślił, i Ŝ
niektóre organizacje pozarządowe w mieście, jak Agencja Rozwoju
Regionalnego „ARES” czy Fundacja Rozwoju Przedsiębiorczości powinny
zająć się kształceniem podyplomowym. Niestety nie jest to sprawą łatwą ze
względu na brak kadry naukowej;
2/ kwestia „płynności” ruchu na drodze krajowej nr 8 – na skrzyŜowaniach
począwszy od ul. Podhorskiego w stronę Os. Północ jest tzw. zielona „fala”.
Natomiast na skrzyŜowaniach – od ul. Dwernickiego poprzez ul. Sejneńską,
Waryńskiego i Wigierską czy Mereckiego – juŜ tej płynności nie ma.
W projekcie planu inwestycyjnego na 2006 r. i w budŜecie przewiduje się
modernizację tej części drogi krajowej nr 8. Warunkiem jest przeznaczenie na
ten cel ok. 1 mln zł środków własnych, a takŜe pozyskanie ok. 5 mln zł od
Ministra Infrastruktury. JeŜeli pozyska się te środki, wówczas przebuduje się
oświetlenie, skrzyŜowania oraz poprawi się inne kwestie, łącznie
z nawierzchnią.

Odpowiedź Stanisławowi Sieczkowskiemu:
Wyjaśnił, iŜ w przypadku budowy nowych ulic stosowane są nowoczesne
rozwiązania. Studzienki kanalizacyjne wyeliminowano juŜ na etapie
projektowania i wykonania, a zamiast nich w krawęŜnikach umieszczono kratki,
do których spływa woda opadowa. Natomiast chcąc zmienić istniejącą sytuację,
najpierw naleŜałoby przemyśleć czy jest moŜliwość techniczna wymiany tych
pokryw i ich elementów, bądź podjęcie decyzji o przebudowie studzienek, co
pociągnie za sobą olbrzymie nakłady finansowe.
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Odpowiedź Tomaszowi Janowi Bilbinowi:
1/ kwestia obwodnicy – wraz z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych
i Autostrad, przy udziale Biura Projektowego „Transprojekt Warszawa” podjęto
decyzję o nie wyraŜeniu zgody na budowę obwodnicy wschodniej. Ponadto
zgłoszono wniosek wytyczający trasę przebiegu obwodnicy zachodniej.
W efekcie przeprowadzonych rozmów i spotkań Generalna Dyrekcja Dróg
Krajowych i Autostrad zleciła opracowanie studium techniczno-ekonomicznego
na obwodnicę zachodnią, zgodnie ze wskazaną przez nas trasą jej przebiegu. Po
przetargu została zawarta umowa, a termin realizacji zadania przypada na
koniec bieŜącego roku. Pod koniec roku, bądź na początku 2006 r. zostanie
rozstrzygnięta kwestia dotycząca ilości węzłów na obwodnicy;
2/ kwestia lotniska – z pewnością jest to bardzo waŜny temat, niestety problem
rozbija się o moŜliwość realizacji. Gdyby umieścić budowę lotniska w planie
inwestycyjnym oraz budŜecie, wówczas trzeba byłoby zarezerwować ok. 2,5
mln zł. na przygotowanie dokumentacji. Skoro nie ma moŜliwości pozyskania
środków z zewnątrz, nie ma sensu podejmowania takiej decyzji. Ponadto II
edycja pozyskania środków strukturalnych została przesunięta na 2008 r. ze
względu na brak uchwalonego budŜetu przez Unię Europejską. Koszt inwestycji
w planowanym wymiarze wynosi 25 mln zł. i obejmuje wybudowanie pasa
startowego, płyty kołowania, płyty startowej oraz oświetlenia i naprowadzania.
Kwota ta nie obejmuje budowy ogrodzenia, w związku z tym zgodnie
z przepisami Urzędu Lotnictwa Cywilnego jest to lądowisko. Natomiast
docelowym rozwiązaniem jest utworzenie pasa startowego o długości 1440 m,
co stanowi wydatek rzędu 45-50 mln zł. i wówczas moŜna mówić o małym
porcie lotniczym wraz z magazynami i ogrodzeniem. Tak więc, jak znajdą się
środki, zdąŜy się przygotować odpowiednią dokumentację. Oprócz tego
wystąpił do marszałka z propozycją wspólnej realizacji dokumentacji celem
zapewnienia partycypacji naszego miasta, co byłoby znacznie tańsze. Niestety
do dnia dzisiejszego nie otrzymał odpowiedzi na przedstawioną propozycję.

Odpowiedź Mieczysławowi Jurewiczowi:
Zgłoszoną interpelację skieruje bezpośrednio do dyrektora Miejskiej Dyrekcji
Inwestycji oraz komendanta miejskiego Policji, jako Ŝe specjaliści ruchu
drogowego decydują o tym, aby było to zgodne z prawem i skuteczne. Zwrócił
się do dyrektora MDI – Romualda Koleśnika z prośbą o przedstawienie
informacji o podjętych decyzjach w tym zakresie. Prawdopodobnie będzie
moŜna w przepisach umieścić decyzję o postawieniu znaku „zakazu
wyprzedzania przez TIR-y innych pojazdów”.

Odpowiedź Grzegorzowi Gorlo:
JeŜeli chodzi o zagroŜenia związane z ptasią grypą – po wielu staraniach
otrzymano decyzję, która jest waŜna do dnia 31 marca 2006 r. o zastosowaniu
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metody „hukowej” w celu odstraszania ptaków z terenu parku, za co
odpowiedzialny jest dyrektor Zakładu Usług Komunalnych.

Grzegorz Gorlo poinformował, iŜ w niektórych miastach stosowane jest
odstraszanie infradźwiękami, które są niesłyszalne dla ludzi. Być moŜe
suwalskie spółdzielnie mieszkaniowe równieŜ powinny zastosować tę metodę.

Józef Gajewski wyjaśnił, iŜ zgodnie z przepisami nie ma takiej moŜliwości
dowolnego działania. Na wszystko trzeba uzyskać zgodę, gdyŜ istnieją przepisy
chroniące równieŜ ptaki.

Mieczysław Jurewicz odpowiedział Eligiuszowi W. Myszkowskiemu:
W odpowiedzi na zgłoszoną interpelację odnośnie kwestii nadania rondu lub
ulicy imienia gen. Witolda Urbanowicza, zacytował przepis art. 37 ust. 1 Statutu
Miasta Suwałk: „Z inicjatywą podjęcia określonej uchwały mogą wystąpić:
1) radni w liczbie co najmniej ¼ ustawowego składu Rady; 2) przewodniczący
Rady; 3) prezydent; 4) komisja Rady; 5) klub radnych.” Radny jednoosobowo
Ŝadnego z tych warunków nie spełnia.

Ad pkt 17.
Wnioski i oświadczenia radnych.

Marek Domagała stwierdził, iŜ odpowiedź prezydenta odnośnie hangaru trochę
go uspokoiła, poniewaŜ były głosy, Ŝe przy zmianie siły politycznej jest
moŜliwość przeniesienia śmigłowca do Ełku.

Odnośnie wykorzystania energii ekologicznej, uznał, iŜ wszystko jest
jeszcze przed nami. Zgodził się z wypowiedzią prezydenta, Ŝe dopóki nie ma
zorganizowanej bazy surowcowej najprościej jest utrzymać dotychczasowe
metody pozyskiwania energii. Natomiast uwaŜał, iŜ nie naleŜy tego tematu
odkładać, gdyŜ jest to temat, który w dalszym ciągu nas interesuje.

JeŜeli chodzi o lotnisko – równieŜ nie moŜna tej sprawy odsuwać. To, Ŝe
marszałek województwa się tym nie interesuje oraz to, Ŝe nie ma udziałowców
nie znaczy, Ŝe mamy z niego zrezygnować. Jest to tylko kwestia włoŜenia w to
trochę wysiłku i zorganizowania pieniędzy, gdyŜ lotnisko opłaci się zarówno
miastu, jak i okolicznym gminom.

Zdzisław Przełomiec w imieniu mieszkańców Osiedla Kamena podziękował za
bardzo szybkie wykonanie ul. RóŜanej, która jest waŜnym łącznikiem pomiędzy
Os. Kamena a Os. Północ. Ponadto zwrócił się do przewodniczącego Rady
Miejskiej z prośbą o powrót do kwestii zwoływania posiedzeń Rady
w godzinach popołudniowych.
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Andrzej Turowski oświadczył, iŜ w imieniu Klubu Radnych „Blok
Samorządowy” złoŜy do Biura Rady Miejskiej w najbliŜszych dniach projekt
uchwały w sprawie nadania suwalskiemu lotnisku imienia Gen. Witolda
Urbanowicza.

Jarosław Schabieński przypomniał, iŜ 2 tygodnie temu odbyło się posiedzenie
komisji historycznej, na którym omawiano kwestie nazewnictwa rond i ulic.
Przy omawianiu wniosku radnego Eligiusza W. Myszkowskiego ustalono, Ŝe
dobrym pomysłem byłoby nazwanie lotniska imieniem Gen. Witolda
Urbanowicza, a takŜe podjęto wspólne ustalenia, co do nazewnictwa rond
w naszym mieście. Zapytał czy ówczesne ustalenia nadal obowiązują?

Mieczysław Jurewicz odpowiedział, iŜ ówczesne ustalenia są nadal aktualne.
W związku z tym, Ŝe nie rozstrzygnięto kwestii odnośnie nazw gen. Witolda
Urbanowicza i prof. Edwarda Szczepanika, nie zostały przedstawione pozostałe
propozycje. NaleŜy znaleźć jedno wspólne rozwiązanie, zadowalające
wszystkich.

Jarosław Schabieński stwierdził, iŜ stracono niepowtarzalny moment,
a mianowicie 11 listopada br. odbędzie się pogrzeb prof. E. Szczepanika i gdyby
wówczas zostały podjęte pewne decyzje, sytuacja byłaby inna. Oświadczył, iŜ to
zwlekanie i przeciąganie go nie cieszy.

Mieczysław Jurewicz poinformował, iŜ:
1/ Podlaski Urząd Wojewódzki w Białymstoku wszczął postępowanie nadzorcze
w sprawie stwierdzenia przez wojewodę niewaŜności uchwały nr
XXXIX/437/05 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 28 września 2005 r.
w sprawie określenia zasad gospodarki nieruchomościami mienia gminnego
Miasta Suwałki;
2/ wspólnie z prezydentem miasta przekazał gratulacje nowo wybranym posłom
i senatorom. W odpowiedzi otrzymali podziękowania od posła na Sejm RP –
Jarosława Zielińskiego oraz pani poseł na Sejm RP – Genowefy Wiśniowskiej.

Józef Gajewski przekazał następujące informacje:
1/ odnośnie pogrzebu prof. E. Szczepanika – ustalono juŜ porządek przebiegu tej
uroczystości. Dnia 10 listopada przbywa z Londynu rodzina wraz z urną
z prochami zmarłego prof. E. Szczepanika. Natomiast dnia 11 listopada br.
odbędzie się uroczyste złoŜenie prochów w grobie rodzinnym na cmentarzu przy
ul. Bakałarzewskiej;
2/ odnośnie zbiórki środków na budowę pomnika Ojca Świętego Jana Pawła II –
zostało otwarte konto w Banku BPH S.A., na które moŜna wpłacać pieniądze.
Ponadto przekazano puszki kwestarskie przedsiębiorcom, prezesom



21

przedsiębiorstw celem zbiórki pieniędzy, a takŜe umieszczono 7 skarbon m.in.
na poczcie, w bankach i szkołach.

Ad pkt 18.
Zamknięcie obrad.

Mieczysław Jurewicz poinformował, iŜ kolejna XLI sesja odbędzie się
prawdopodobnie 30 listopada 2005 r. w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego
przy ul. Mickiewicza 1. Poświęcona będzie tematom wynikającym z przyjętego
planu pracy Rady Miejskiej, tematom niezrealizowanym oraz ewentualnie
rozpatrzeniu projektów uchwał wynikających z bieŜącej pracy Prezydenta
Miasta.

Kończąc obrady XL sesji Rady Miejskiej, przewodniczący serdecznie
podziękował przybyłym za uczestnictwo w sesji, a radnym za aktywny udział
w obradach.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził zamknięcie obrad XL sesji Rady
Miejskiej w Suwałkach.

Przewodniczący
Rady Miejskiej w Suwałkach

Protokołowała:       Mieczysław Jurewicz

Ewa Kuklińska
Podinspektor Biura
Rady Miejskiej w Suwałkach


